
 
 

Financiële beschouwingen 2010 
 
 
Bij de behandeling van de Voorjaarsrapportage 2009 en de Begroting 2009 heeft het CDA het 
vorige College verweten een veel te zonnige kijk op de financiële toekomst van de gemeente 
te hebben en de ogen te sluiten voor de duidelijk negatieve vooruitzichten. Wij hebben toen 
het College aangespoord om actiever de opdoemende problemen aan te pakken. 
De eerste begroting van het nieuwe College geeft gelukkig een veel realistischer beeld van de 
financiële situatie en geeft ook een aanzet om de in de komende jaren te verwachten tekorten 
op te lossen.  
 
 
Hoewel de exacte omvang van de verminderde inkomsten uit het Gemeentefonds nog steeds 
niet bekend is, worden wel een drietal goed beredeneerde scenario’s geschetst met de gevol-
gen daarvan voor de gemeente. Met de keuze van het College het middenscenario als uit-
gangspunt te kiezen is het CDA het eens. 
Consequentie is dat de komende jaren veel moet worden bezuinigd tot uiteindelijk € 18 mln. 
in 2014 en dat is veel geld. Naar aanleiding van het inmiddels afgesloten regeerakkoord zijn 
er overigens al weer geluiden te horen dat het mogelijk wel mee zal vallen met de daling van 
de inkomsten van de gemeente, maar het lijkt verstandig deze vogel in de lucht voorlopig 
maar even te laten vliegen en ons met de volle energie te concentreren op oplossingen voor dit 
omvangrijke tekort. 
 
 
De criteria om richting te geven aan besparingen in 2012 -2014 worden door het CDA onder-
schreven, en dat zal u niet verbazen. In de wetenschap dat de bezuinigingen bij de Rijksover-
heid straks de burgers zeker zullen raken is het goed dat de lokale overheid de lokale lasten –
behoudens inflatiecorrectie- niet verder verhoogt. Twee opmerkingen willen wij nog wel ma-
ken. De bestaande bovenwettelijke uitkeringen aan de laagstbetaalden, bijvoorbeeld in het 
kader van de bijzondere bijstand willen wij - omdat wij solidariteit met de zwaksten in de 
samenleving hoog in het vaandel - hebben tot het laatste toe blijven verdedigen. Bij het pro-
fijtbeginsel zullen ook waarborgen moeten worden ingebouwd dat een aantal belangrijke 
voorzieningen toegankelijk blijven voor mensen met een beperkt inkomen. 
 
 
Het College pakt de problemen in twee fasen aan.  
 
De eerste fase omvat grotendeels maatregelen die verband houden met het vergroten van de 
efficiency van de eigen organisatie. De selectieve vacaturestop en de beperking van de inhuur 
van externe krachten zijn voor de hand liggend en zijn ook in het bedrijfsleven bij economi-
sche tegenwind de eerste acties die worden ingezet. In 2011 moeten hier al resultaten van 
verwacht kunnen worden en daar worden ook al behoorlijke bedragen voor ingerekend. Het 
CDA is van mening dat de kwantificering van de voordelen hiervan ook voor de jaren na 
2011 nog een sterk taakstellend karakter heeft en vraagt zich af of dit ook kan worden bereikt. 



Voor 2011 zal op korte termijn duidelijk inzicht moeten kunnen worden verschaft hoe deze 
taakstelling wordt uitgevoerd zonder negatieve effecten voor de organisatie en zonder aan de 
kwaliteit van de dienstverlening te tornen. Graag horen wij van het College hoe concreet de 
plannen al zijn uitgewerkt. Met het voorstel precariobelasting op ondergrondse kabels en lei-
dingen te heffen kunnen wij instemmen. Wat betreft het gedeeltelijk schrappen van de budget-
ten bij wonen, welzijn en zorg vraagt het CDA zich af of deze onderschrijding structureel is. 
Kan de portefeuillehouder hier duidelijkheid over verschaffen? 
Wij vinden het verstandig dat het verwachte positieve exploitatieresultaat voor 2011 wordt 
gereserveerd om vertraging in de realisatie van de voorgenomen besparingen en mogelijk 
tegenvallende opbrengsten tijdelijk te kunnen compenseren.   
 
 
Het pakket aan maatregelen voor de tweede fase te realiseren vanaf 2012 is vooral op het ge-
bied van ombuiging van beleid en/of taken nog behoorlijk vaag en weinig concreet. Met name 
geldt dit voor de besparingen in de fysieke omgeving ingeschaald op € 2,5 mln. – hierbij kun-
nen wij ons nog slecht een voorstelling maken wat dit nu concreet zou kunnen betekenen - en 
in mindere mate ook voor  besparingen op de sociale dienstverlening van € 1,7 mln. 
Het College belooft echter deze maatregelen voor de Voorjaarsrapportage 2011 verder con-
creet uit te werken, waarbij communicatie met en consultatie van het maatschappelijk mid-
denveld, inwoners en ondernemers een zeer belangrijke rol zal spelen. Dit laatste vindt het 
CDA een prima aanpak en wacht de uitwerking met belangstelling af,maar merkt wel op dat 
wij nu al wel enig voorbehoud maken voor de genoemde besparingen binnen de WMO, waar-
van wij de reikwijdte thans nog onvoldoende kunnen overzien. 
Over de voorgenomen besparingen op de wijkbudgetten hebben wij in de Algemene Be-
schouwingen al een opmerking gemaakt en wat het CDA betreft zal het in de uitwerking dui-
delijk moeten worden dat dit voorstel niet haaks staat op het voornemen het gebiedsmanage-
ment verder te ontwikkelen en te voorzien van meer daadkracht. 
 
 
Voorzitter, het CDA heeft natuurlijk ook z’n wensen voor verbetering van de leefbaarheid in 
onze gemeente, maar we willen deze nog even onder ons houden tot we bij de Voorjaarsrap-
portage 2011 meer zicht hebben gekregen op de financiële problematiek en de mogelijkheden 
die ons dit geeft om met nieuw beleid te komen. We willen niet nu een claim op de toekomst 
leggen, als we nu nog niet weten of we straks die claim ook kunnen honoreren. Het voorne-
men van het College om op voorhand meer besparingen te zoeken dan strikt noodzakelijk om 
ruimte te vinden voor nieuw beleid vinden wij een goede aanpak. Als wij bij de Voorjaarsrap-
portage 2011 een goed beeld hebben van de concreet uitgewerkte bezuinigingsmogelijkheden 
en de ruimte voor nieuw beleid, zal het CDA dan graag de politieke discussie aangaan over de 
voorliggende besparingsvoorstellen en voorstellen omtrent nieuw beleid aan de orde stellen. 
 
 
Dan nog een laatste opmerking over de Programmabegroting zelf. Weliswaar zijn wederom 
wat verbeteringen aangebracht ten opzichte van de voorgaande begroting, maar het blijft voor 
de Raad uitermate moeilijk, zo niet onmogelijk om op basis van de begroting in deze vorm 
zelfstandig tot een beeld te komen waar mogelijke besparingen zouden kunnen worden gerea-
liseerd. Wellicht is het een idee daar nog eens in een werkgroep naar te kijken. 
 


